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The foundation was created in 1992 by transforming IEEC Inc., which
operated a conference in Toronto that ran from 1955 to 1987. Charita-
ble activities started in 1972 when excess conference reserve funds were
directed to support IEEE activities in Canada. In time, a pattern of pri-
marily funding student activities at Canadian IEEE student branches
emerged through a program of Grants and Scholarships.

The IEEC Inc. directors were from the Toronto area, the conference
venue. This local group was augmented by adding, every second year,
the retiring IEEE Canadian directors - sequentially from western, cen-
tral, and eastern Canada.

The foundation is continually evolving its program of grants and schol-
arships, in a manner which conforms to Canadian charitable institution
law, with a recipient and donor base which is quintessentially Canadian
- two languages and geographically widespread.

Milestones
• 1972 - first grant to Canadian Region
• 1979 - first McNaughton Centre at the University of Manitoba - the

brainchild of Ted Glass (1978-79 Director)
• 1985 - first scholarships were awarded to a University of Toronto

student. 
• 1989-92 - legal process to create the foundation
• 1993 - charitable (tax) status is granted
• 1994 - first solicitation of donations using membership renewal
• 1995 - first use of the web - which becomes our major communica-

tion channel and business mode
• 2001 - first cross-Canada committee (members from Vancouver,

Kitchener-Waterloo, & Canadian Atlantic sections)
• 2002 - first Québec members elected
• 2003 (planned) - first use of web conferencing for annual meeting

La fondation a été mise sur pied en 1992 à partir de IEEC Inc, qui orga-
nisait des conférences à Toronto de 1955 à 1987. Cependant, dès 1972,
le surplus des conférences servaient à supporter les activités de l'IEEE
au Canada. Les fonds ont été principalement utilisés pour soutenir le
développement des branches étudiantes par le truchement de subven-
tions et de bourses d'études.

Les directeurs de IEEC inc. provenaient de Toronto, ville ou se tenaient
les conférences. Avec le temps, ce groupe a été élargi par l'addition, à
tous les deux ans, des directeurs canadiens de l'IEEE qui sont habituel-
lement choisis en rotation dans les trois conseils, (ouest, centre et est)
du IEEE Canada.

Les programmes de subventions et de bourses d'études ont évolué afin
de satisfaire aux lois canadiennes sur les organismes de charité et de
respecter les réalités canadiennes: répartition géographique des don-
neurs et des récipiendaires et bilinguisme.

• 1972 - Première subvention à la région canadienne de l'IEEE.
• 1979 - premier Centre McNaughton à l'Université du Manitoba, une

idée originale de Ted Glass directeur en 1978, 1979.
• 1985 - première bourse d'études accordée à un étudiant de l'Univer-

sité de Toronto.
• 1989-1992 - démarches légales pour créer la fondation.
• 1993 -octroi du statut d'organisme de charité.
• 1994 - première sollicitation publique lors du renouvellement de la

cotisation annuelle des membres de l'IEEE.
• 1995 - début de l'utilisation de l'Internet qui est devenu le principal

canal de communication et d'opération.
• 2001 - premier comité pan-canadien avec des membres de Vancou-

ver, Kitchener-Waterloo et des sections de l'Atlantique.
• 2002- élection des premiers membres québécois
• 2003 - assemblée annuelle via l'Internet?

Historique

Nos 29 Centres McNaughton sont répartis d'un bout à l'autre du Canada:
ouest canadien: 8, Ontario: 12, Québec 6 et région Atlantique: 3.

Les communications entre les branches étudiantes se faisaient originale-
ment au travers du secrétariat de l'IEEE. Après sa fermeture en 1992, la
fondation a commencé à utiliser le courrier électronique, moyen qui, par
la suite, à évoluer, vers l'utilisation des services en ligne qui rejoignent
maintenant tous les membres canadiens.

Nous croyons que le temps est venu de combiner les ressources humai-
nes et matérielles de Toronto et de Montréal afin d'atteindre les objectifs
de la fondation et d'offrir des services en ligne bilingues (information
générale, formulaires électroniques, mécanismes de don, demandes de
renseignement et réponses) qui satisferont les particularités de diverses
sections canadiennes et des branches étudiantes.

Coordonnées de la Fondation:
Internet: http://www.ieeefondationcanadienne.org

Dons par téléphone: 705 743 7712

 

Our 29 McNaughton Learning Resource Centres are distributed across
Canada as follows; Western Canada 8, Ontario 12, Québec 6, Mari-
times 3.

Communication with the fifty some student branches was initially
through the IEEE Canada office. Following the office closure in 1992,
the foundation started to use e-mail and progressed to web-based ser-
vices as a cost effective communication medium to reach all Canadians.

We believe that the synergy of combining human and financial
resources in Toronto and Montreal offers the best way be reach our goal
to provide web-based services (general information, on-line and mail-in
application forms, donation mechanisms, feedback and inquiries) in
both languages and with the necessary sensitivity to differing cultures
that characterize our Canadian sections and student branches.

Foundation Contacts:
web: http://www.ieeecanadianfoundation.org

Donation phone number: 705 743 7712
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